

<https://www.facebook.com/ACISN9>

Akademi Pengajian Islam Kontemporari UiTM Cawangan Negeri Sembilan

BIL: 38/2021



Buletin

e-ISSN: 2600-8289

Rabiulakhir - Jamadilakhir 1443/ Disember 2021

ACIS

Kepimpinan Belia dalam Islam



eISSN 2600-8289



9 772600828001

RUJUKAN

Al Quran

Aan Rukmana. 2010. Islamic Leadership: Visi Masa Depan Indonesia. Dlm: Jurnal Universitas Paramadina. Vol. 7, No. 4, Disember 2010: 265-275.

Abdul Rahman Ahmad. 2006. Pembangunan modal insan: Apa dan kenapa dalam konteks organisasi di Malaysia. Alor Star: Human Resources Academy.

Ahmad Redzuwan Mohd Yunus. 2001. Demokrasi dan kepemimpinan Islam, suatu perbandingan. Kuala Lumpur: Utusan Publication and Distributors.

Al-Zuhaily, Wahbah. 2007. Tafsir al Munir. Juz 1. Petaling Jaya, Selangor: Intel Multimedia and Publication & Persatuan Ulama Malaysia.

Fadillah Mansor & Tengku Sarina Aini Tengku Kasim 2008. Pembangunan modal insan dari perspektif Pengurusan Islam. Journal al-Tamaddun, Vol. 3, 85-109.

Mohd Ismail Mustari. 2005. Menjadi belia cemerlang. Bentong, Pahang: PTS Publications & Distributors Sdn. Bhd.

Muhd Akmal Noor @ Buang Rajikon et al. 2015. Teori gaya kepimpinan Barat diadaptasi daripada teori gaya kepimpinan Islam. Dlm: Jurnal al Hikmah. Vol. 8. & No. 1. Januari-Jun 2015: 73-91.

Nik Safiah Nik Abdullah; Selamah Maamor; Norazlina Abd. Wahab. 2015. Pembangunan belia dari perspektif pengurusan Islam. Dlm: Journal of Global Business And Social Entrepreneurship. 1(2). 61-67.

Nurul Izzati Nazirmuddin; Nazirmuddin Ahmad. 2011. Pembangunan modal insan di Malaysia: Satu analisis dari perspektif al-Hadith. Dlm: Sunnah Nabi, realiti dan cabaran semasa. Kuala Lumpur: Jabatan al Quran dan al Hadith Akademi Pengajian Islam UM.



Ketakutan yang Sebenarnya

Oleh: **Nur Sofiah binti Suhaimi**

Pensyarah Akademi Pengajian Islam Kontemporari. UiTM Cawangan Negeri Sembilan

Kematian adalah sesuatu yang pasti dilalui buat seluruh makhluk Allah SWT yang hidup. Hal ini kerana, yang tiada permulaan dan tiada pengakhiran itu hanya Allah SWT. Oleh itu, setiap makhlukNya pasti akan diakhiri kehidupannya. Diakhiri kehidupannya sama ada dalam keadaan dia bersedia mahupun tidak. Diakhiri kehidupannya sama ada dia menginginkannya mahupun tidak. Diakhiri kehidupannya walaupun terjaga kesihatan dan keselamatannya daripada segenap sisi. Kematian pasti akan datang menemui kita.

Saudaraku, alhamdulillah segala puji bagi Allah SWT yang masih memberi kesempatan buat kita untuk bertaubat dan beramal pada hari ini. Bersyukur kita kepada Allah SWT yang telah memilih kita untuk menerima anugerah iman dan Islam dalam kehidupan kita. Keimanan dan keyakinan yang membolehkan kita tahu bahawa hakikat kehidupan akhirat itu adalah *khairun wa abqa* (lebih baik dan kekal abadi) berbanding kehidupan dunia. Keyakinan inilah yang menyebabkan kita

benar-benar mendambakan husnul khatimah (pengakhiran yang baik). Berharap agar kita aman di alam abadi dan tidak diselubungi rasa takut melalui hari-hari kehidupan di sana. Namun, bagaimanakah cara untuk kita mendapatkannya? Bagaimanakah untuk kita mendapatkan keamanan dan bukan ketakutan?

Terdapat sebuah hadith Qudsi yang telah diriwayatkan oleh Ibn Hibban;

حديث رواه ابن حبان في صحيحه والبيهقي في شعب الإيمان عن أبي هريرة رضي الله عنه عن النبي صلى الله عليه وسلم فيما يرويه عن ربه جل وعلا قال: وعزتي لا أجمع على عبدي خوفين وأمنين إذا خافني في

وإذا أمني في الدنيا أخفته يوم القيامة
Nabi S.A.W bersabda, "Bahawa Allah berfirman di dalam Hadith Qudsi: "Demi kemuliaan-Ku, Aku tidak menghimpunkan dua rasa takut kepada hamba-Ku dan tidak pula akan mengumpulkan baginya dua rasa aman (rasa tidak takut). Kalau dia berasa takut dengan Aku ketika di dunia, Aku akan jadikan dia rasa aman pada hari kiamat. Sebaliknya kalau dia rasa aman kepada Aku di dunia, maka Aku akan jadikan dia rasa takut di hari akhirat".

Berdasarkan hadits ini, Allah SWT menyatakan bahawa Allah SWT tidak akan menghimpunkan dua ketakutan dan dua keamanan kepada hambaNya. Tahukah kita apa yang dimaksudkan dengan dua ketakutan dan dua keamanan itu? Ia bermaksud 'Jika seseorang manusia itu takut kepada Allah semasa di dunia, Allah akan berikan padanya keamanan dan keselamatan pada hari kiamat tetapi sebaliknya jika dia merasa aman iaitu tidak takut melakukan maksiat terhadap Allah semasa di dunia, Allah akan berikan rasa takut padanya pada hari kiamat'. *Allahuakbar*.

Jadi, adakah untuk mendapatkan keamanan di hari kiamat, manusia perlu hidup dengan ada rasa takut kepada Allah SWT? Ya. Hidup dengan ada rasa takut pada Allah SWT. Takut kepada Allah SWT untuk membuat maksiat. Takut untuk melakukan perkara mungkar. Takut kepada kemurkaan Allah SWT. Takut untuk meninggalkan yang wajib. Takut untuk melakukan yang haram. Takut apabila menyedari masih banyak yang belum difahami tentang agama Allah SWT. Takut kepada Allah SWT. Rasa takut inilah yang akan memelihara diri daripada berasa aman dalam melakukan dosa. Malah, dengan rasa takut pada Allah SWT jugalah yang mampu menggerakkan hamba untuk terus beramal.

Oleh itu, pasakkanlah rasa takut itu hanya pada Allah SWT. Hal ini kerana tanpa meletakkan rasa takut pada Allah SWT, dikhuatiri kehidupan ini akan terus diselubungi rasa takut yang akhirnya merugikan kita pada hari kiamat nanti. Ketakutan yang tiada kebaikan dan hanya akan membinasakan. Marilah kita merujuk firman Allah SWT dalam surah Ali-Imran ayat 175 yang bermaksud: "*Sesungguhnya (pembawa berita) yang demikian itu ialah syaitan yang (bertujuan) menakut-nakutkan (kamu terhadap) pengikut-pengikutnya (kaum kafir musyrik). Oleh itu, janganlah kamu takut kepada mereka, tetapi takutlah kepadaKu (jangan cuaikan perintahKu), jika betul kamu orang-orang yang beriman*"

Menurut tafsir Ibnu kathir, yang dimaksudkan dengan menakut-nakutkan di sini adalah syaitan membuatkan seakan-akan syaitan dan para pengikutnya merupakan pasukan

yang mempunyai kekuatan dan perkasa. Kekuatan yang mampu menimbulkan rasa takut buat yang menentanginya. Lalu Allah SWT menyambung dalam ayat yang sama, "*...janganlah kamu takut kepada mereka, tetapi takutlah kepadaKu*". Hal ini kerana, hakikat yang memiliki kekuatan itu bukanlah syaitan. Allah SWT secara jelas telah menafikan kekuatan tersebut menerusi ayat 76 daripada surah An-Nisa', "*...sesungguhnya tipu daya syaitan itu adalah lemah*". Syaitan dan para pengikutnya tidak memiliki kekuatan, sebaliknya yang memiliki kekuatan dan tidak akan pernah mampu dikalahkan itu hanyalah Allah SWT. Firman Allah SWT dalam Surah an-Nisa' ayat 21 bermaksud "*Allah telah menetapkan: "Sesungguhnya Aku dan rasul-rasulKu tetap mengalahkan (golongan yang menentang), sesungguhnya Allah Maha Kuat, lagi Maha Kuasa"*.

Firman Allah SWT surah al-Hajj ayat 40 yang bermaksud "*...dan sesungguhnya Allah akan menolong sesiapa yang menolong agamaNya (agama Islam); sesungguhnya Allah Maha Kuat, lagi Maha Kuasa*" dan firman Allah SWT surah Muhammad ayat 7 yang bermaksud "*Wahai orang-orang yang beriman, kalau kamu membela (agama) Allah nescaya Allah membela kamu (untuk mencapai kemenangan) dan meneguhkan tapak pendirian kamu*"

Justeru wahai saudaraku, ketahuilah. Ketakutan apabila diletakkan pada yang lemah itu merugikan. Ketiadaan rasa gentar pada yang memiliki segala kekuatan lagi Maha Perkasa pula akan berakhir dengan kekecewaan. Bantulah agama Allah SWT, nescaya engkau akan mendapatkan pembelaan dan pertolongan pemilik segala kekuatan dan kekuasaan. Takutlah pada yang Maha Kuat, nescaya tidak akan ada lagi yang mampu membuatmu takut.

Kematian itu pasti dan ia benar-benar menakutkan buat diri yang tidak membuat persediaan bertemu ilahi. Oleh itu, usah bertangguh lagi. Ayuh persiapkan diri dengan menjalani hayat ini dengan takut pada Allah SWT. Mudah-mudahan kematian yang ditakuti berubah menjadi nikmat yang dinanti.

Akhir kata, takutlah Allah SWT dalam kehidupan di dunia, moga keamanan buat kita di alam sana. Wallahua'lam.

Pokok Epal yang Kesunyian

Oleh: **NUR NABILAH AZIMOHA**

Pensyarah Akademi Pengajian Islam Kontemporari. UiTM Cawangan Negeri Sembilan

Ini adalah kisah seorang budak lelaki bernama Amin dengan pokok epal. Pokok epal tersebut dijadikan sebagai tempat bermain-main dan meluangkan masa semasa dia kecil. Dia akan memanjat pokok epal sehingga ke dahan tertinggi, makan buahnya dan tidur seketika di bawah teduhan pokok tersebut. Pendek kata, Amin sangat sayangkan pokok epal itu dan pokok itu pun suka bermain dengannya.

Masa terus berlalu, Amin bukan lagi seorang budak kecil tetapi telah meningkat usia remaja. Dia tidak lagi bermain-main di sekitar pokok epal tersebut dan sudah lama pokok epal tersebut tidak dikunjungi teman setianya.

Suatu hari, Amin kembali mendatangi pokok epal itu, namun wajahnya kelihatan sedih. "Marilah bermain bersamaku," ajak pokok epal itu kepada Amin. "Saya bukan budak-budak lagi. Saya sudah tidak perlu lagi bermain dengan pokok epal," balas Amin. "Saya mahukan mainan komputer. Saya perlukan duit untuk membelinya." Pokok epal pun menjawab, "Maaf kerana saya tiada duit tetapi awak boleh petik buah-buah epal saya dan jual kesemuanya.

Awak akan dapat duit untuk membeli mainan kegemaran awak itu".

Amin berasa sangat teruja. Dia memetik kesemua buah epal untuk dijual dan berlalu pergi dengan gembiranya. Hajatnya kini tercapai. Namun, Amin tidak lagi kembali selepas itu dan pokok epal teramatlah sedih. Beberapa tahun berlalu. Pada suatu hari, pokok epal berasa gembira apabila melihat Amin kembali kepadanya dan kini menjadi seorang lelaki dewasa. "Marilah bermain bersamaku," kata pokok tersebut. "Saya tidak ada masa untuk bermain. Saya ada banyak kerja yang perlu dilakukan untuk keluarga saya. Saya perlu kumpulkan wang untuk mendirikan sebuah rumah untuk isteri dan anak-anak saya," ujar Amin, bekas teman karib pokok epal tersebut. Pokok epal yang terlalu sayang akan lelaki itu kerana itulah teman akrabnya lalu memberi pendapat, "Maaf saya tidak mempunyai rumah tetapi kamu boleh potong semua dahan-dahan saya untuk membina rumahmu."

Tanpa berlengah lagi, si pemuda itu pun memotong kesemua dahan-dahan pokok epal lalu berlalu dari situ dengan senang hati. Ditambah dengan bahan-bahan binaan yang telah

